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Conec el Santi des de
fa uns quants anys
i per qüestions profes-
sionals li he anat seguint
la seva trajectòria, i no
només com a xef del restau-
rant Can Fabes. Per tant, no
m’ha estranyat gens ni mica
la polèmica que ha encetat
sobre l’ús dels additius als restau-
rants. A la gran majoria sí que els ha
deixat bocabadats que hagi encès aquest
debat just en el moment que presenta el
seu darrer llibre La cocina al desnudo. En
Santi ha recuperat la seva millor vessant, la que és capaç de generar
polèmica, de treure els colors de molts i també de clamar en la
soletat del desert. És en Santi contra el món. És el Santi reivindicatiu.
És el Santi en l’estat més natural. És el Santi més pur.

El xef de Can Fabes ha obert el paraigua i ha anat rebent la pluja
de crítiques malicioses -la immensa majoria- i d’elogis -pocs- que li
han dedicat des de molts sectors. El fet que un bon grapat de
col·legues s’hagin regirat en contra seva (algun ja l’ha amençat en
portar-lo al jutjat), fa pensar que potser en Santi aquesta vegada
s’ha passat. Però, veiam en Santi Santamaria només diu que l’ús
dels additius pot suposar una amenaça per a la gastronomia i la
salut dels consumidors, sempre que no s’utilitzin amb mesura. I,
per això l’acusen d’egocèntric, d’envejós, d’afany de protagonisme
i, fins i tot, hi ha qui s’ha atrevit a fer mofa de la seva obesitat.

Quin problema és que un cuiner vulgui defensar un tipus de
cuina elaborada amb productes naturals, enfront d’una altra, la
tecnoemocional, que fa bandera dels productes químics? Cal que
hi hagi un discurs únic en el món de la cuina? I, en Santi ha obert la
caixa dels trons perquè busca el debat, vol que se’n parli, des del
seu estatus vol fer aportacions i, sobretot, vol defensar el que creu.
Per això, tota la polèmica l’enforteix, això els que no el coneixen ho
han de saber, perquè en Santi no ha canviat la seva manera de
veure les coses. Ni ara que té un estatus privilegiat en el món de la
cuina, ni abans que de jove feia discursos polítics al costat de’n
Lluís Maria Xirinacs.

No puc dir si el que defensa en Santi és cert al cent per cent, però
com a mínim es mereix el benefici del dubte. Només pel fet de ser
un veí del poble -això sí, el més universal- jo l’hi dono. Però no
només per això, també perquè el discurs únic semblava que ja era
feliçment enterrat. En Santi en el seu estat més pur ha tornat i el
nom de Sant Celoni continua corrent de boca en boca per tot el món.
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Santi Santamaria en estat pur

VVVVVALLALLALLALLALLGORGUINAGORGUINAGORGUINAGORGUINAGORGUINA.-.-.-.-.- La Nit del Terror és un esdeveniment que
antigament, en els seus inicis, s’emmarcava dins l’anomenada
«Setmana Jove», una setmana del mes d’agost en què es realitzaven
tota una sèrie d’activitats lúdiques i esportives per al jovent de
Vallgorguina. Amb el pas del temps, es va anar perdent aquesta setmana
jove, però tot i així, La Nit del Terror es va anar mantenint durant una
sèrie d’anys com a activitat independent, encara que pel perill
d’incendis es va anar avançant fins a fer-se a les primeres setmanes
de juny. La Nit del Terror no és més que un túnel del terror fet a través
dels boscos i paratges de Vallgorguina, delimitant una sèrie de camins
per on les persones que s’atreveixin a passar-hi poden patir tota classe
d’atacs de bèsties i éssers que els faran espantar. Està obert a tota
classe de gent i a totes les edats. Enguany, la Comissió de Joves, que
s’ha tornat a activar després de molt de temps, han entrat amb molta
força i il·lusió per tornar a endagar aquesta activitat i són ells, juntament
amb companys i amics, els que creen aquest ambient terrorífic la nit
del 6 de juny.  Finalment, també cal agrair a tots els propietaris dels
paratges per on discorre el traçat de la Nit del Terror que hagin donat
el seu permís per a poder fer realitat per primera vegada des de l’any
2003 aquest esdeveniment. JORDI MASJORDI MASJORDI MASJORDI MASJORDI MAS

Vallgorguina recupera la Nit del Terror

BBBBBAIXAIXAIXAIXAIX MONT MONT MONT MONT MONTSSSSSENYENYENYENYENY.-.-.-.-.-      La Facultat de Biologia de la Universitat
de Barcelona en col·laboració amb l’Ajuntament de Sant Celoni
realitza un estudi amb bessons idèntics i fraterns a Catalunya,
amb especial interès a la zona del Baix Montseny. L’objectiu
és determinar habilitats de memòria, coordinació, atenció
entre d’altres àmbits. Durant els mesos de maig, juny i juliol
el grup d’investigació desenvoluparà l’estudi a Sant Celoni i
així treballar amb bessons i bessones de la zona del Baix
Montseny. Des de la universitat es demana la col·laboració de
tots els bessons i bessones majors d’edat de la zona. La
col· laboració inclou una entrevista de dues hores,  una
extracció de sang i 40 euros de contraprestació per parella.
Podeu contactar  e l  g rup d ’ invest igadors  t rucant  a l
653.16.40.78. L. L. L. L. LVVVVV

Es busquen bessons del Baix Montseny

Davant del jutge un famós periodista locutor de ràdio va defensar-se
dient que informació i opinió no es poden separar. Si ell ho diu... El nou
entrenador del Barça, encara  no s’ha estrenat i ja ens ha informat que és
ateu, cosa que ho sabíem; i ens ha fet saber que Déu no existeix, perquè
és la seva opinió. Des de les primeres pàgines d’un important diari de
Catalunya, un veterà i reconegut periodista, a traves del seu article d’opinió
«Opus mei», sempre ens ha informat que és ateu, però si fem un repàs,
ara a l’hora de jubilar-se, veurem que del que més ha parlat és de Déu. La
gent del Terrat, i des d’un lloc tant privilegiat per veure el cel, només hi han
descobert una bona-font o una buenafuente, per fer riure la gent de la
terra, amb burles a l’Esgésia, al sant Pare i de tot el que representa. Tots ells
amb la seva eminent excel·lència, donant per suposat que un dia va estar
en la cresta de l’onada, però, ara toca fons. Però, l’Església està en el seu
lloc. Amb Crist, que segueix essent «signe de contradicció» i, per tant, si
vol complir amb la seva funció profètica, i ser consciència crítica de la
societat, «la contradicció» està garantida. Aquestes falses suposicions,
curiosament, són fruit d’una mentalitat totalitària, arrasa de manera
indiscriminada el món de les creences. Fa molt mal precisament als més
febles, les persones que estan vivint el seu moment del dolor i el patiment,
el moment de prova que viurem creients o no creients. Però, que no es
desesperin els que estimen l’Església, ni tampoc, caiguin en falses
esperances els que l’odïen. Tots hem vist l’Església presentada com una
barca guiada per Pere. Ara guiada per Benet XVI.  Aquesta barca no és un
creuer de luxe, ni un vaixell de guerra. Ve a ser com una patera; la seva
força està en el vent de l’Esperit que infla les seves veles. El rumb que
segueix està assegurat. S’arribarà a bon port. De que serveixen les nostres
opinions davant el problema més desconcertant i misteriós de la vida, del
dolor i el patiment, no només causat per accidents, catàstrofes naturals o
malalties, sinó per la injustícia humana. I que pateixen els més febles,
mentre nosaltres només opinem. Llavors fins i tot els ateus, s’enfronten a
Déu perquè ho permet.  Poc interès tenen les interpretacions més o menys
originals dels diferents filòsofs i pensadors de totes les èpoques sobre el
problema del dolor. L’únic que importa realment és saber que pensa Déu,
quina és la funció que li ha assignat al patiment humà, i a l’Església. El
pensament, la paraula de Déu, com sabem es troba definitivament fixada,
en un gran llibre: la Bíblia. Són pocs els que coneixen profundament
aquesta mina inesgotable de veritat i de força, de llum i d’ajuda sobrenatural.
Però encara avui en aquesta gran mina, qualsevol disposat amb humilitat
a posar-se de genolls pot trobar grans tresors.-  És el llibre que respon més
bé a les qüestions que més ens interessen com: on es troba la felicitat
plena?» Amic que pateixes, que estàs lluitant entre la fe i el dubte, davant
els problemes que t’assetgen, la malaltia o aquella situació que tu creus
desesperada.., no dubtis, no desesperis, és per tu una negra nit, però el
cel està ple d’estrelles, i en cada una Déu hi és. Tota l’activitat que veuràs
demà al matí, tant en la creació com en les criatures, tot es mou en la seva
presència. Res li és aliè ni llunyà, és tant a prop  teu que forma part de tu
mateix. No facis cas  de l’entrenador, busca una font més bona... i pensa
que per ser feliç, el primer que cal fer és , no voler-ho ser totalment, com ho
aparenten els famosos. Un bon, i feliç estiu. A.A.A.A.A.A.A.A.A.A.


